
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet -  09.12.2021 
 
Harald Ekroll sette fram slikt forslag: 

«Fylkeseldrerådet har gått gjennom budsjettet for 2022 og økonimiplanen 2022 – 2025 og 
vil gje slik uttale. 
 
Budsjettet 2022: 
 
Mobilitet og kollektiv:  
I 2022 bør ein starte opp med ei evaluering av seviceskyssen, hent med i Odda, 
servicelinja i Bergen og andre spesielle tiltak for eldre m.v. Evalueringa må munne ut i eit 
framlegg til framtidige skyssordningen i Vestland innafor dette feltet. Det bør setjast av 
nødvendige midler til ei slik brei evaluering. 
 
Innfrastruktur og veg:  
Midlar til vedlikehald av fylkeskommunale vegar og fortau/gangvegar og fjerning av 
flaskehalsar og rassikring må aukast monaleg. 
Løyvingar til bygging av nye gang og sykkelvegar må også aukast for å ivareta 
folkehelseforpliktelsane. 
 
Skal ein nokon gong komme ajour med det store etterslepet må det fleire midler til. 
 
Politisk styring:  
Vi har registrert at løyvinga til rådet har gått ned frå kr. 520.00 i 2021 til kr. 490.000 på 
budsjettframlegget. I 2022 ligg det føre følgjande planar: 
 
Landskonferanse for fylkeseldreråd i Kristiansand, Vestlandskonferanse i Rogaland. I 
tillegg har rådet planar om å ha ei samling for kommunale eldreråd i Vestland i første 
halvår 2022. Vi reknar med at 2022 vert eit tilnærma normalår med fleire fysiske møte enn i 
2021. Dei digitale møta i rådet har ikkje alltid gått greit. Ein del har hatt problem med å 
koble seg på og vere med heile tida. Kva årsaka er veit vi ikkje med ustabile nett kan vere 
ei årsak. 
Med dette som utgangspunkt ber vi om at løyving til rådet vert auka til Kr. 520.000. 
 
Opplæring: 
Rådet meiner at vi må auke opplæringskapasiteten i vidaregåande skule når det gjeld 
plassar for helsefagarbeidar. Vi kjenner til dei demografiske endringane og vi må starte no 
for å vere best mogeleg rusta for framtida. 
 
Vi registrer at løyvingane til Tannhelse og Den kulturelle spaserstokken er omlag uendra 
frå tidlegare. 
 
Tannhelsa er viktig for den enkelte sin totale helsetilstand, og vi trur det burde vere meir 
oppfølging av dei eldre. 
Vi er klar over at løyvingane til den kulturelle spaserstokken kjem som øyremerka løyving 
frå staten. Kanskje kunne fylkeskommunene forsterke med ekstra løyving. Vi ser av 
søkarmassen at det er gode tiltak som ikkje får løyving no. Med det utgangspunktet vi har 
etter koronanedstenging m.v. så vil det vere eit godt tiltak. 
Når det gjeld kulturtiltak er rådet opptatt av at det vert oppretta gode møteplassar rundt om 
i Vestland fylke. 
 
Økonomiplan 2022 – 2025. 
I økonomiplanen må ein vri pengebruken meir over på vedlikehald/utbetring av 
flaskehalsar/rassikring på fylkesvegane og om nødvendig, for å få dette til, bruke mindre 
på nybygging av veg. Meir bygging av gang-/sykkelveg langs eksisterane fylkesvegar. 
Bygg ein nye veg må gang-/sykkelveg byggast samstundes. 
Auka tal skuleplassar for utdanning av helsefagarbeidarar. 
Eit aldersvenleg fylke og gode transportordningar, universelt utforma, for eldre må ha høg 
prioritet.» 

 



 
Martin Monrad Reigstad sette fram slikt forslag:  

«Den kulturelle spaserstokken kr 3 980 000 – Den kulturelle spaserstokken har ikkje vore 
regulert i budsjettet til Vestland fylkeskommune fra opprettelsen i 2020. Tre år uten økning, 
og har reelt fått redusert verdi. Fylkeseldrerådet synast at dette er svært uheldig, 
Fylkeseldrerådet vil at summen økes i 2022-budsjettet.» 

 
Martin Monrad Reigstad sette fram slikt forslag:  

«Vedrørende kollektivbudsjettet side 163 - Takstar sone 1 (A) Fylkeseldrerådet er sterkt 
uenig i at det er innført straffegebyr for kontantbetaling kun i denne sonen. Og at det må 
utgå, dette vil i hovedsak ramme eldre reisende som har problemer med app og data. 
Fylkeseldrerådet vil be om at dette blir fjernet i budsjettet for 2022.» 

 
Vigdis Helene Ravnøy sette fram slikt forslag:  

«Budsjettet for tannhelse må økes med de millionene som kommer via Statsbudsjettet. 
Pensjonister må få orientering om de mulighetene en har for å bruke den fylkeskommunale 
tannhelsetjenesten.» 

 
Gunvor Riim Opedal sette fram slikt forslag:  

«Det må settes av tilstrekkelige midler slik at elever på yrkesfag får relevante 
undervisningstilbud tilpassa lokale behov.» 

 
 
Avrøysting 
Ekroll sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Reigstad sitt forslag (1) vart samrøystes vedteke. 
Reigstad sitt forslag (2) vart samrøystes vedteke. 
Ravnøy sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Riim Opedal sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Uttale frå fylkeseldrerådet 
Fylkeseldrerådet har gått gjennom budsjettet for 2022 og økonomiplanen 2022 – 2025 og vil gje slik 
uttale: 
 
Budsjettet 2022: 
 
Mobilitet og kollektiv:  
I 2022 bør ein starte opp med ei evaluering av serviceskyssen, hent meg i Odda, servicelinja i 
Bergen og andre spesielle tiltak for eldre m.v. Evalueringa må munne ut i eit framlegg til framtidige 
skyssordningar i Vestland innafor dette feltet. Det bør setjast av nødvendige midlar til ei slik brei 
evaluering. 
 
Vedrørande kollektivbudsjettet side 163 - Takstar sone 1 (A) er fylkeseldrerådet sterkt ueinig i at 
det er innført straffegebyr for kontantbetaling kun i denne sona. Og at det må utgå, dette vil i 
hovudsak ramme eldre reisande som har problem med app og data. Fylkeseldrerådet vil be om at 
dette blir fjerna i budsjettet for 2022. 
 
Infrastruktur og veg:  
Midlar til vedlikehald av fylkeskommunale vegar og fortau/gangvegar og fjerning av flaskehalsar og 
rassikring må aukast monaleg. 
Løyvingar til bygging av nye gang- og sykkelvegar må også aukast for å ivareta 
folkehelseforpliktelsane. 
 
Skal ein nokon gong komme ajour med det store etterslepet må det fleire midlar til. 
 
Politisk styring:  
Vi har registrert at løyvinga til rådet har gått ned frå kr. 520.000 i 2021 til kr. 490.000 på 
budsjettframlegget. I 2022 ligg det føre følgjande planar: 
 



Landskonferanse for fylkeseldreråd i Kristiansand, Vestlandskonferanse i Rogaland. I tillegg har 
rådet planar om å ha ei samling for kommunale eldreråd i Vestland i første halvår 2022. Vi reknar 
med at 2022 vert eit tilnærma normalår med fleire fysiske møte enn i 2021. Dei digitale møta i rådet 
har ikkje alltid gått greitt. Ein del har hatt problem med å kople seg på og vere med heile tida. Kva 
årsaka er veit vi ikkje med ustabile nett kan vere ei årsak. 
Med dette som utgangspunkt ber vi om at løyving til rådet vert auka til kr. 520.000. 
 
Opplæring: 
Rådet meiner at vi må auke opplæringskapasiteten i vidaregåande skule når det gjeld plassar for 
helsefagarbeidar. Vi kjenner til dei demografiske endringane og vi må starte no for å vere best 
mogeleg rusta for framtida. 
 
Det må settast av tilstrekkelege midlar slik at elever på yrkesfag får relevante undervisningstilbod 
tilpassa lokale behov. 
 
Vi registrer at løyvingane til Tannhelse og Den kulturelle spaserstokken er omlag uendra frå 
tidlegare. 
 
Tannhelsa er viktig for den enkelte sin totale helsetilstand, og vi trur det burde vere meir oppfølging 
av dei eldre. Budsjettet for tannhelse må aukast med dei millionane som kjem via Statsbudsjettet. 
Pensjonistar må få orientering om dei moglegheitene ein har for å bruke den fylkeskommunale 
tannhelsetenesta. 
 
Den kulturelle spaserstokken kr 3 980 000 – Den kulturelle spaserstokken har ikkje vore regulert i 
budsjettet til Vestland fylkeskommune frå opprettinga i 2020. Tre år utan auking, og har reelt fått 
redusert verdi. Fylkeseldrerådet synast at dette er svært uheldig. Fylkeseldrerådet vil at summen 
aukast i 2022-budsjettet. Vi er klar over at løyvingane til den kulturelle spaserstokken kjem som 
øyremerka løyving frå staten. Vi ser av søkarmassen at det er gode tiltak som ikkje får løyving no. 
Med det utgangspunktet vi har etter koronanedstenging m.v. så vil det vere eit godt tiltak. 
 
Når det gjeld kulturtiltak er rådet opptatt av at det vert oppretta gode møteplassar rundt om i 
Vestland fylke. 
 
Økonomiplan 2022 – 2025. 
I økonomiplanen må ein vri pengebruken meir over på vedlikehald/utbetring av 
flaskehalsar/rassikring på fylkesvegane og om nødvendig, for å få dette til, bruke mindre på 
nybygging av veg. Meir bygging av gang-/sykkelveg langs eksisterande fylkesvegar. Bygg ein nye 
vegar må gang-/sykkelveg byggast samstundes. 
Auka tal skuleplassar for utdanning av helsefagarbeidarar. 
Eit aldersvenleg fylke og gode transportordningar, universelt utforma, for eldre må ha høg prioritet. 


